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شمخانی: مذاکره با آمریکا در دستور کار ایران نیست
دبیر ش�ورای عالی امنیت ملی کشورمان با اش�اره به اینکه مذاکرات وین از ابتدا 
میان ایران و ۱+۴ و نماینده اتحادیه اروپایی در جریان بوده، گفت: مذاکره با آمریکا 

در دستور کار هیأت مذاکره کننده ایران نیست.
به گزارش خبرنگار سیاس��ت خارجی ایرنا، دریابان علی ش��مخانی در توییتی با اش��اره به 
مذاکره مستقیم جمهوری اس��امی ایران با آمریکا نوشت: »مذاکرات وین از ابتدا میان ایران 
و ۱+۴ و نماین��ده اتحادی��ه اروپایی در جریان بوده و این مس��یر بدون تغییر تا حصول نتیجه 

ادامه خواهد داشت.«
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان در ادامه نوشت: »مذاکره با آمریکا بدلیل آنکه منشاء 

هیچ گشایشی نخواهد بود در دستور کار هیأت مذاکره کننده ایران نیست.«
دور هشتم مذاکرات که از ششم دی ماه سال جاری در وین آغاز شده، یکی از طولانی ترین 
دورهای مذاکرات است و شرکت کنندگان سرگرم تکمیل پیش نویس متن توافق و تصمیم گیری 
در مورد برخی موضوعات اختافی بوده اند. قریب به اتفاق هیات ها اذعان دارند که گفت وگوها 

به رغم پیچیدگی برخی مسائل رو به جلو و در مسیر پیشرفت است.

بانکهای دولتی موظف به فروش ارز با نرخ ETS شدند
بانک های دولتی موظف به فروش ارز موضوع این بند در س�امانه های ارزی تحت 

نظارت بانک مرکزی به نرخ سامانه معاملات الکترونیکی)ETS( شدند.
به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، نمایندگان در نشست علنی نوبت مجلس شورای اسامی  
در جریان بررس��ی بخش درآمدی لایحه بودجه ۱۴۰۱، با بن��د »ل« تبصره یک ماده واحده 

این لایحه موافقت کردند.
براس��اس بخش درآمدی بن��د »ل« تبصره یک لایحه بودجه ۱۴۰۱؛ ب��ه دولت اجازه داده 
می ش��ود بخشی از س��هم درآمد عمومی از منابع ارزی حاصل از صادرات نفت خام، میعانات 
گازی و خالص صادرات گاز را پس از کس��ر س��هم صندوق توس��عه ملی و سهم شرکت های 
تابعه وزارت نفت، )موضوع بند)ب( ماده)۱( قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخش��ی 
از مقررات مالی دولت)۲( و بند)الف( این تبصره(، که توس��ط بانک مرکزی جمهوری اسامی 

ایران تعیین می شود با عاملیت  بانک های دولتی به فروش رساند.
همچنین بانک های دولتی موظف شدند پس از فروش ارز موضوع این بند در سامانه های 
ارزی تحت نظارت بانک مرکزی به نرخ س��امانه معامات الکترونیکی)ETS( و وصول معادل 
ریال��ی آن از خریدار، منابع ریالی را بافاصله به حس��اب مربوطه نزد خزانه داری کل کش��ور 

واریز نماید.

عضو شورای مرکزی حزب مردم سالاری:

ارتباط با همسایگان در دولت سیزدهم بنیه اقتصادی 
کشور را تقویت می کند

فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به سفر رییس جمهور به دوحه گفت: در سال های 
گذشته استفاده صحیحی از ظرفیت اقتصادی همسایگان نکردیم و میزان مبادلات 
مالی ایران و قطر در حد نازلی اس�ت که این س�فر می تواند روابط مالی و تجاری دو 

کشور را تقویت کند.
داریوش قنبری در گفت وگو با خبرنگار حوزه احزاب ایرنا درباره دیپلماسی اقتصادی دولت 
س��یزدهم گفت: فعال ش��دن دیپلماس��ی اقتصادی که موجب تامین منافع ملی شود و برای 
کشور ایجاد ثبات اقتصادی کند مورد تایید هر ایرانی دلسوزی است و بدیهی است بهترین و 
کم هزینه ترین منافع از طریق ارتباط با همسایگان حاصل می شود و دولت جمهوری اسامی 
ایران باید ظرفیت های منطقه را شناس��ایی کند و ضمن تحکیم و توس��عه روابط، میزان داد و 

ستد با همسایگان را افزایش دهد.
عضو ش��ورای مرکزی حزب مردم س��الاری با بیان اینکه ما طی س��ال های گذشته استفاده 
صحیحی از ظرفیت اقتصادی همسایگان نکردیم، گفت: ایران ۱۶ کشور مرز زمینی و دریایی 
دارد که این شرایط در دنیا منحصر به فرد و فرصت بزرگی محسوب می شود و به حدی بازار 
این کش��ورها متنوع اس��ت که جز برخی کالاها و خدمات خاص و چند تکنولوژی، اگر ایران 
تمام تمرکز اقتصادی خود را بر همین همس��ایگان متمرکز می کرد تقریبا از حیث صادرات و 

واردات نیازی به کشورهای دور دست نداشت. 
وی یادآور ش��د: دسترسی و توسعه روابط با همسایگان و کشورهای دوست برای ما فرصت 
اس��ت چون حداقل مشکل بعد مس��افت با آنها نداریم و فقط باید برای این بازارهای متنوع و 
متعدد، کالا و خدمات داش��ته باش��یم که این نیازمند قوی ش��دن تولید و خدمات مناسب و 

متناسب با بازار این کشورها است.
قنب��ری گفت: هم��ه باید از اقدامات خوب دولت حمایت کنن��د و اکنون که رییس جمهور 
مصمم اس��ت روابط کشور با همس��ایگان را تقویت کند به طریق اولی باید مورد تشویق قرار 
گیرد چراکه هر جا و هر اقدامی که منافع ملی را تامین و بنیه اقتصادی کشور را تقویت کند 

باید مورد حمایت همه گروه ها قرار گیرد.

عصرآزادی / س�رویس سیاس�ی: با حضور 
آیت الله س�ید ابراهیم رئیس�ی رییس جمهور 
ای�ران و تمیم بن حم�د آل ثانی امیر قطر ۱۴ 

سند همکاری بین دو کشور به امضا رسید
به گزارش س��رویس سیاسی عصرآزادی، آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی در نخستین روز سفر خود به 
دوحه پایتخت قطر با تمیم بن حمد آل ثانی دیدار 

و گفت وگو کرد.
پ��س از این دی��دار، وزیران ام��ور خارجه، نفت، 
راه و شهرس��ازی، میراث فرهنگ��ی و نیروی ایران 
ب��ا همتایان قطری خود در حض��ور رییس جمهور 

ایران و امیر قطر اس��ناد همکاری دو کشور را امضا 
کردند.

۱۴ سند همکاری امضا شده در زمینه هواپیمایی، 
تج��اری، کش��تی رانی، رادیو تلویزیون، سیاس��ت 
خارجی )لغو ر وادید(، برق ، اس��تاندارد و فرهنگی 

و آموزشی است.
رییس جمه��ور همچنین عصر دی��روز در  جمع 
ایرانیان مقیم قطر حضور پیدا کرد و نشس��تی نیز 
با تجار قطری و ایرانی خواهد داش��ت و هیأت های 
عالی رتبه دو کش��ور نیز درباره مهم ترین مس��ائل 

دوجانبه مذاکره می کنند.

س�خنگوی وزارت ام�ور خارجه کش�ورمان 
گفت: گفت وگوها پیش�رفت های بس�یار قابل 
توجهی داشته است و منتظر تصمیمات اروپا 

و آمریکا هستیم.
به گزارش خبرنگار سیاست خارجی ایرنا، سعید 
خطیب زاده در نشست مطبوعاتی خود در پاسخ به 
س��والی در خصوص لغو تحریم های غیر هس��ته ای 
در مذاکرات وین گفت: هیئت جمهوری اس��امی 
ایران پس از بازگش��ت از تهران، پیش��نهادات خود 
را در خص��وص موضوع��ات باقی مان��ده به صورت 
مکتوب ارائه داد. آنچه که مسلم است در چارچوب 
گفت وگوها همه تحریم ها فارغ از برچسب های زده 
ش��ده و ناهمخوان با تعهدات ط��رف مقابل و مانع 
انتفاع اقتصادی از برجام باید مرتفع شود؛ این جزء 

اصول ما بوده و تا امروز هم پیگیری شده است.
س��خنگوی وزارت ام��ور خارج��ه اضاف��ه ک��رد: 
گفت وگوها پیشرفت های بسیار قابل توجهی داشته 
است؛ البته دامنه و تعداد موضوعات کاهش جدی 
پیدا کرده اس��ت. اما تعداد موضوعاتی هم که باقی 
مانده است، سخت ترین، کلیدی ترین و جدی ترین 

موضوعاتی هستند که باید حل شوند.
وی گفت: اگر به نقطه ای برسیم که طرف مقابل 
تصور کن��د از خطوط قرمز خ��ود و منافع مردم و 
حقوق مردم عبور می کنیم یا به هر دلیلی به توافق 
نرسیم، هیچ گاه با حقوق مردم بزرگ ایران مصالحه 

نخواهیم کرد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: ما هنوز 
منتظر تصمیماتی هس��تیم ک��ه اروپا و آمریکا باید 

بگیرند و ما هنوز آن اراده را در آنها ندیدیم.
خطی��ب زاده درباره اظهارات نخس��ت وزیر رژیم 
صهیونیس��تی در م��ورد توافق احتمال��ی در وین 
گفت: مخاطب آنچه که س��ران رژیم صهیونیستی 
می گویند، واش��نگتن و پایتخت های اروپایی است. 
مبنای اظهارات آنها همیش��ه ایج��اد جنگ روانی 
ب��رای تاثیرگ��ذاری در پایتخت ه��ا و اقدامات ضد 

دیپلماسی است.
س��خنگوی وزارت امور خارج��ه اضافه کرد: ما به 

حرف های آنها نه توجهی داریم و نه مبنای قضاوت 
ما قرار می گیرد. مخاطب آنها شما نیستید و مردم 
بزرگ ایران از اینکه مخاطبان ها چه کسانی هستند 
آگاه هس��تند. آن ه��ا از متحدین خ��ود باج خواهی 

می کنند که سال ها این باج خواهی را انجام دادند.
وی همچنین در مورد نامه ۲5۰ نماینده مجلس 
به رئیس جمهور در مورد اخذ تضمین از آمریکا در 
مذاک��رات وین، گفت: نماین��دگان ملت در مجلس 
می دانند که مذاک��ره کنندگان ملت در وین با چه 
دقت و س��ختی در حال مذاکره هستند تا حداکثر 
خطوط تعیین ش��ده در ش��ورای عالی امنیت ملی 
اجرایی و پیاده سازی شود. تا به نقطه توافق برسیم 

راه قابل توجهی باقی مانده است. 
خطی��ب زاده افزود: تضامین حقوقی، سیاس��ی و 
اقتصادی تضامینی هس��تند که ذیل آنها ابتکارات 
و طرح هایی بوده اس��ت. درباره تضامین اقتصادی 
گفت وگوه��ا ب��ه ص��ورت وی��ژه  و به س��ختی در 
جری��ان اس��ت.یکی از مهمتری��ن تضامین��ی که 
در مذاک��رات اع��ام کردی��م و به ص��ورت جدی 
پیگی��ری کردی��م تضامینی اس��ت که ب��ه صورت 
ذاتی برای جمهوری اس��امی ایران قائل هس��تیم 
و آن برگش��ت پذیری سریع برنامه های ایران است 
.ب��ه میزانی که آنه��ا نتوانند تضامی��ن واقعی ارائه 
کنن��د، تضمین ذاتی که جمهوری اس��امی ایران 
پیگری ک��رده حتماً با کیفیت بهت��ری باید حفظ 
و پیگیری ش��ود و ای��ن تضمینی اس��ت که ملت 
 بزرگ ای��ران و نمایندگانش��ان می توانند اطمینان

داشته باشند.

 رییس مجلس ش�ورای اسلامی گفت: رهبر 
معظ�م انقلاب روز گذش�ته در نامه ای به بنده 
و س�ایر نمایندگان به صورت مکتوب هش�دار 
دادند ک�ه تکلیف مالایطاقی ب�ه بانک ها داده 

نشود.
به گزارش خبرن��گار پارلمانی ایرنا، به دنبال نامه 
رئی��س کل بانک مرک��زی به مق��ام معظم رهبری 
درباره تکالیف مازاد کمیسیون تلفیق مجلس شورای 
اس��امی بر بانک ها که س��بب افزایش پایه پولی و 
تورم خواهد ش��د، »محمدباقر قالیباف« در جلس��ه 
علنی روز دوشنبه)دوم اس��فندماه( مجلس شورای 
اس��امی و در جریان بررس��ی لایحه بودجه ۱۴۰۱ 
درباره تبصره یک ماده واحده گفت: بر اس��اس آمار 
حدود ۲ میلیون تا ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه در 
روز کش��ور در داخل نفت خ��ام مصرف می کند. بر 
اساس پیش بینی لایحه بودجه ۱۴۰۱، یک میلیون 
و ۴۰۰ ه��زار بش��که در روز باید ب��رای صادرات در 
نظر گرفته شود که منبع بخش هزینه ای در شبکه 
عمرانی همین بخش صادرات است. رییس مجلس 
شورای اس��امی افزود: با پیش��نهاد دولت در جزء 
یک و پیشنهاد کمیس��یون تلفیق درجزء ۲، حدود 
5۰۰ هزار بش��که نف��ت در روز را ای��ن دو جزء به 
خود اختصاص می دهند. این رقم وقتی به رقم یک 
میلیون و ۴۰۰ هزار بش��که اضافه ش��ود، بیش از ۴ 
میلیون بش��که در روز باید تولید ش��ود که کا مگر 
تولید نفت کشور چه میزان است که این میزان هم 
در داخ��ل و ه��م در خارج در نظر گرفته ش��ود. به 
عبارت��ی چنین منبعی وجود ن��دارد. وی ادامه داد: 
در جز ۲ تبصره یک که پیش��نهاد حذف داده شده 

است، پیش بینی شده که برای زیر ساخت ها تهاتر 
انجام ش��ود. زیر ساخت ها هم به معنایی زیرساخت 
های��ی اس��ت که تولید ث��روت کند و قدرت رش��د 
اقتص��ادی را بالا ببرد و همه ب��ا این موضوع موافق 
هس��تیم. همچنین در بند یک ج��زء یک تعهداتی 
در موضوع بنیه دفاعی، محرومیت زدایی و اش��تغال 

داریم که باید انجام شود.
قالیباف ادام��ه داد: پیش��نهاد می کنم که بخش 
درآمدی بن��د )ز( و بند )ی( به کمیس��یون تلفیق 
بازگردد تا دولت و کمیسیون یک بندی را در لایحه 
مش��خص کنند تا ظرفیت تهاتر نفت را به اندازه ای 

که وجود دارد، پیش بینی کنند.
وی در بخ��ش دیگری از س��خنان خود گفت: در 
تبص��ره ۱۶ لایح��ه بودجه که مجددا اصاح ش��ده 
است، رییس بانک مرکزی نیز روز گذشته در صحن 
مجلس تاکید داش��تند تکالیفی برای بانک ها دیده 
ش��ده که نسبت به س��ال ۱۴۰۰ تکالیف بانک ها را 
دو برابر افزایش داده اس��ت. اگر ما ش��اهد بالارفتن 
نرخ کالاها و خدمات در س��طح جامعه هستیم همه 
به تکالیف مالایطاق برمی گردد که از سوی دولت و 
مجلس شورای اسامی به بانک ها تحمیل می شود. 
زمانی که این تکالیف به بانک مرکزی و سایر بانک ها 
تحمیل می ش��ود نتیجه آن افزایش تورم است. وی 
در ادام��ه اظه��ار کرد: رهبر معظ��م انقاب هم روز 
گذشته نیز در نامه ای به بنده و سایر نمایندگان به 
صورت مکتوب هش��دار دادند که تکلیف مالایطاقی 
به بانک ها داده نشود. این هشدار حضرت آقا هم به 
مجلس و هم به دولت اس��ت. رئیس مجلس شورای 
اس��امی تاکید کرد: گاهی دولت به س��ایر بانک ها 
فش��ار آورده و آن بانک ها نیز ناچار به فشار به بانک 
مرکزی می ش��وند درست اس��ت که دراینجا دولت 
تکلیفی به بانک مرکزی نداش��ته اس��ت. اما به طور 
غیرمستقیم بانک مرکزی تحت فشار گذاشته است. 
وی تاکید کرد: هم مجلس ش��ورای اس��امی و هم 
دول��ت نباید تکلیف اضافی ب��ه بانک مرکزی اعمال 
کنن��د و بازنگری مجدد تبصره ۱۶ در کمیس��یون 
تلفیق باید به تذکر حضرت آقا توجه شده و تکلیف 

اضافی به بانک ها تحمیل نشود.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

منتظر تصمیمات اروپا و آمریکا هستیم
قالیباف خبر داد

نامه رهبر انقلاب به مجلس در مورد تحمیل تکالیف بودجه ای به بانک ها

 امضا ۱۴ سند همکاری 
بین ایران و قطر

در حضور رییس جمهور ایران و امیر قطر صورت گرفت:

روز هفت�م اس�فندماه ب�ه ن�ام "روز وکیل 
مداف�ع و س�الروز اس�تقلال کانون های وکلا" 
نامگذاری شده است که اهمیت جایگاه وکیل 
را نش�ان می دهد، اما مشکلات زیادی که در 
راه فعالیت این قش�ر وجود دارد همه ساله در 
هفته نخست اسفند ماه نقُل محافل می گردد 
بخصوص اینکه هر از چند گاهی، موضوع زیر 
سوال رفتن اس�تقلال کانون های وکلا مطرح 
می شود که با نشستن پای درد دل مسئولان 

وکلا می توان به آنها پی برد!
  برخی نگرش های منفی جهت  دار کانون 

وکلا را عذاب می دهد!
رئیس کانون وکلای آذربایجان شرقی با اشاره به 
اینکه ۱۸۰ وکیل پایه یک دادگس��تری آذربایجان 
ش��رقی پروانه خود را تمدید نک��رده اند گفت: زیرا 
آنها توانایی پرداخت حدود دو میلیون تومان جهت 

تمدید پروانه را ندارند!
حسن پاش��ازاده در نشس��ت خود با خبرنگاران 
رس��انه های گروهی آذربایجان شرقی با بیان اینکه 
نگرش های منفی جه��ت  دار کانون وکلا را عذاب 
می دهد ادام��ه داد: ۳۵ درصد همکاران از وضعیت 
مناس��بی برخوردار هس��تند اما متاسفانه برخی به 
عل��ت کم لطفی ها نیازمند کم��ک به خصوص در 

زمینه تامین مسکن هستند.
وی در مراسم گرامیداشت هفته  ملی وکیل مدافع 
اظهار داش��ت: کانون وکلای دادگستری به صورت 
مجرب و مدرن در سال ۱۳۳۱ براساس لایحه ای که 
مرحوم محمد مصدق طبق تفویض اختیاری که از 
سوی مجلس شورای ملی وقت داشت، تصویب شد 
و بعد از آن وکیل دادگس��تری، وکالت قوه قضاییه 
و نه��اد عدلیه جدا ش��دند لذا دادس��را، دادگاه های 
انتظامی و ادارات ذیربط تش��کیل ش��ده و کارآموز 

پذیرش و وکیل تربیت کردند.
وی افزود: سابقه کانون وکلا در ۷۰ سال گذشته 
درخش��ان بوده و اس��تقلال کانون عامل اصلی این 
موفقیت بوده اس��ت البته با نظ��ارت کاملًا موافقیم 
ولی با دخالت و نقض استقلال کانون وکلا مخالفیم 

زیرا دخالت را مخالف حقوق مردم می دانیم!
  آذربایجان شرقی همواره جزو سه کانون 

برتر کشور بوده است
پاشازاده اضافه کرد: اکنون دو هزار و ۴۰۰ وکیل 
دادگستری در تمام شهرهای آذربایجان شرقی فعال 
هستند و س��الانه توسط س��ازمان سنجش آزمون 
کانون وکلا با سهمیه ۳۰ درصد ایثارگر برگزار می 

ش��ود، لذا بر این اساس امس��ال نیز ۱۵۰ نفر برای 
عضویت در کانون وکلا پذیرفته می شوند که البته 

این تعداد در سال گذشته ۱۰۰ نفر بوده است! 
وی یادآور ش��د: پ��س از ۱۸ م��اه کارآموزی در 
کانون وکلا و زیرنظر وکیل سرپرس��ت و کمیسیون 
کارآم��وزی، کارآم��وزان دوره می بینن��د و پس از 
گذراندن آزمون اختبار و آیین تحلیف پروانه وکالت 

به آنان اعطا می شود. 
پاش��ازاده با اش��اره به اینکه ۲۶ کان��ون وکلا در 
سطح کشور فعالیت دارند اظهار کرد: کانون وکلای 
آذربایج��ان ش��رقی همواره جزو س��ه کان��ون برتر 
کش��ور بوده اس��ت به طوری که حتی سطح علمی 
و نمرات میانگین آزمون کانون وکلای این اس��تان 
بالاتر از س��ایر مناطق و حتی پایتخت بوده، بر این 
اساس سطح علمی بالاتری شرکت کنندگان و فارغ 

التحصیلان کانون وکلای استان برخوردار هستند.
وی تاکید کرد: انجام امور حقوقی در جامعه باید 
ب��ه صورت تخصصی دنبال ش��ود علت اصلی اطاله 
دادرس��ی، ضعف در همین مورد است یعنی اینکه 
بیش��تر قراردادها، فعالیت های تجاری و اجتماعی 
جامعه بدون مش��اوره و بدون حض��ور وکیل انجام 
می شود و مشکلات و تخلفاتی را ایجاد که موجب 
افزایش تع��داد پرونده های ورودی ب��ه دادگاه های 

کشور می شود.
  اگر برخی فش�ارهای حاش�یه ای کاس�ته 

شود فعالیت تخصصی می کنیم
رئیس کانون وکلای آذربایجان ش��رقی همچنین 
از ارائه مشاوره آنلاین و شبانه روزی توسط وکلای 
کانون وکلای آذربایجان شرقی خبر داد و افزود: این 
مش��اوره هم در س��اعات اداری و هم بعد از ساعات 
اداری به مردم داده می ش��ود لذا افرادی که نیاز به 
مش��اوره رایگان دارند می توانند در داخل استان با 

شماره تلفن ۳۵۵۴۲۳۱۳ تماس بگیرند.
پاش��ازاده یادآور شد: علاوه بر اینکه به شهروندان 
بی بضاعت مش��اوره رای��گان و وکال��ت مُعاضِدتی 
رایگان داده می ش��ود کارآفرینان، نخُبگان و افراد 
خلاق نیز جزو افرادی هس��تند که به آنها خدمات 

رایگان ارائه می شود.
وی با اش��اره به برنامه های آین��ده کانون وکلای 
آذربایجان ش��رقی گف��ت: اگر از برخی فش��ارهای 
حاشیه ای کاسته شود قصد داریم وکالت به صورت 
تخصصی اجرایی کنیم و بر این اساس گواهی های 
تخصص��ی به وکلا داده می ش��ود زیرا اکنون زمان 
رسیدگی به تمام انواع پرونده توسط وکیل منقضی 

ش��ده اس��ت و کار وکال��ت نیز بای��د در حوزه های 
تخصصی دنبال شود.

پاش��ازاده ادام��ه داد: یک��ی از پارامترهای نظام 
قبولی کش��ور، عادلانه  و قانونی بودن نظام دادرسی 
آن است که دسترس��ی به وکیل مدافع مستقل، از 
پایه های نظام دادرسی است و نظام دادرسی عادلانه 

و منصفانه بدون وکیل مفهوم ندارد.
رئیس کانون وکلای دادگستری آذربایجان  شرقی 
افزود: در آن زمان تعداد فارغ التحصیلان حقوق کم 
ب��ود و کانون وکلا مس��تقیماً متقاضیان را پذیرش 
می کرد اما در سال ۱۳۷۶، قانون کیفیت اخذ پروانه 
وکالت تصویب شد و متقاضیان طبق آزمونی که در 

نظر گرفته شده بود، پذیرش می شدند.
  نماینده مجلس ما می گوید به وکیل پروانه 

دهید تا به مرور یاد بگیرد!
پاشازاده یادآور شد: هر کارآموزی که وارد کانون 
می ش��ود باید ۱۸ ماه آموزش ببیند و س��پس وارد 
عمل ش��ود، اما متاس��فانه عده ای فکر می کنند که 
کان��ون، دفترچ��ه ای نوش��ته و به وکی��ل می دهد 
متاس��فانه حت��ی نماینده مجلس م��ا نیز می گوید 
پروان��ه بدهید و او به مرور یاد می گیرد اما این جفا 

بوده و حرف قرن ۲۱ نیست!
وی خاطرنش��ان ک��رد: فارغ التحصی��لان از ه��ر 
دانش��گاهی ک��ه م��درک دارن��د بای��د در آزمون 
استانداردی که سازمان س��نجش و آموزش کشور 
برگ��زار می کند، ش��رکت کنند و بع��د از پذیرش 
و گذران��دن دوره ی کارآم��وزی پروانه به آنها تعلق 

گیرد.

رئیس کانون وکلای دادگستری آذربایجان شرقی 
گفت: کان��ون وکلا به  عنوان نه��اد غیردولتی تنها 
مرکزی اس��ت که س��همیه ی ۳۰ درصدی را برای 
ایثارگران لحاظ کرده است و تمامی کارآموزان زیر 
نظر کمیسیون کارآموزی و وکیل سرپرست ۱۸ ماه 
آموزش می بینند بنابرای��ن طبق قانون کیفیت که 
سال ۱۳۷۶ تصویب شد، کانون به مُر قانون کارآموز 

تربیت کرده و جذب می کند.
وی تاکید کرد: متاسفانه به مشکلات نظام آموزش 
عالی هیچ توجهی نمی شود و نظام تربیت و آموزش 
رشته ی حقوق، تابع هیچ نظم و انظباطی نیست و 
ظرفیت جذب دانشجوی حقوق افزایش یافته است، 
بنابراین کیفیت افُت می کند که نمی توان برای هر 
لیس��انس حقوق پروانه  وکالت داد و زیان اصلی آن 
به مردم و دس��تگاه قضایی وارد می شود و مردم را 

نسبت به نهاد وکالت بدبین می کند!
  می خواهند کانون پرافتخار وکلا را به یک 

مرکز خاص ادغام کنند!
پاش��ازاده اضافه کرد: ایران هی��چ هزینه ای برای 
کان��ون وکلا نمی کند و تماماً توس��ط خود وکلا و 
بزرگواران و پیشکس��وتانی از این مجموعه هزینه ها 
تامین می ش��وند در حالی که دول��ت چندین برابر 

بودجه این کانون را خرج دیگر سازمان ها می کند!
وی متذکر ش��د: وقتی نهاد صنفی می تواند روی 
پای خود بایس��تد چرا باید در بودجه  کل کش��ور، 
بودجه ای را برای قوه قضاییه مشخص کنیم تا مرکز 
وکلای قوه قضاییه را تشکیل دهد، حتی متاسفانه 
زمزمه هایی به گوش می رسد که می خواهند، کانون 
وکلا را بعد از ۷۰ س��ال پرافتخار به این مرکز ادغام 

کنند تا زیرنظر قوه قضاییه باشد!
رئی��س کانون وکلای دادگس��تری اس��تان بیان 
ک��رد: وکیل مداف��ع اگ��ر در دادگاه و مقابل قاضی 
کوچکتری��ن ترس و عبایی داش��ته باش��د که بعد 
این از جلس��ه، پروانه  او باطل می ش��ود و امثال این 
حرکتها، آنوق��ت دهان خود را بس��ته و به صورت 
ظاهری و مسخ شده وکالت را ارائه می کند؛ بنابراین 
با مشورت پیشکسوتان و اساتیدی که در این زمینه 
علم و تجرب��ه دارند باید واقع بینانه بر مبنای عدد، 

رقم، آمار و نمودار تصمیم درستی اتخاذ نماییم.
وی تاکی��د ک��رد: باید وکیل خان��واده در جامعه 
نهادینه گردد، قراردادی که وکیل می نویسد چندان 
زیاد نیست؛ به  عنوان نمونه افراد در قرارداد ازدواج، 
۱۲ شرط را امضا می کنند اما به هیچکدام توجهی 
نمی کنند و وقتی کار آنها به دادگس��تری می رسد 

متوجه می ش��وند هیچ یک از ای��ن موارد را مطالعه 
نکرده  و با عجله پای آن را امضا نموده اند!

  دخالت بیجا و نقض اس�تقلال کانون وکلا 
مخالف با حقوق مردم است!

رئی��س کان��ون وکلای دادگس��تری آذربایجان 
ش��رقی گف��ت: بای��د در قراردادهای مه��م خود از 
وکیل و مش��اور کمک بخواهیم و نهاد وکالت را در 
بط��ن جامعه ببریم زیرا کان��ون وکلا با تمام توان و 
کمتری��ن هزینه به دنبال خدمت به مردم اس��ت و 
اگر در ابتدای کار و به موقع به وکیل مراجعه کنیم 
هزینه ها زیاد نخواهند بود و دیگر به دادگستری نیاز 

نخواهیم داشت.
وی در بخش دیگر سخنان خود خاطرنشان کرد: 
اخیراً قوه قضاییه خیز برداش��ته تا استقلال کانون 
وکلا را از بی��ن ببرد، م��ا می پذیریم که آنها نظارت 
کنند اما دخالت و نقض استقلال کانون را مخالف با 

حقوق ملت و قوانین کشور می دانیم.
پاش��ازاده با تاکید ب��ر اینکه تع��داد پرونده های 
ورودی بس��یار زیاد است و به همین دلیل با وجود 
مراکز زیاد، رس��یدگی ب��ه پرونده ها بس��یار طول 
می کش��د گفت: افزایش آمار طلاق، ازدواج سفید، 
فرار نخُبگان و سایر موارد نشان می دهند که نکات 
حقوقی در جامعه رعایت نشده است لذا اگر وکیل را 
به  عنوان فرشته  عدالت در نظر بگیریم نهاد خانواده 
محکم تر شده، کارها درست پیش می رود و متخلف 

سریعاً به سزای عمل خود می رسد!
رئیس کانون وکلای دادگستری آذربایجان شرقی 
در خاتمه یادآور ش��د: هیچ کش��ور توسعه یافته ای 
وجود ندارد که در آن وکیل جایی نداش��ته باشد و 
کانون وکلا با تمام قدرت، قدم در میدان گذاش��ته 
و با اس��تفاده از تجربه  تمامی پیشکسوتان و با دارا 
بودن بالغ بر ۱۵ کمیسیون، خدمت رسانی می کند.

 وکیل نباید
در محدودیت باشد

 گزارش »عصرآزادی«
از آنچه که در دیدار  رئیس کانون وکلای 

دادگستری آذربایجان شرقی با خبرنگاران گذشت؛
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کانون های وکلای 
دادگستری نظارت 
قوه قضاییه را می 

پذیرند اما دخالت و 
نقض استقلال کانونها 

را مخالف با حقوق 
مردم و قوانین کشور 

قلمداد می کنند!


